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Magukat a román civil közösség képviselõjének tartó aláírók szerint Sepsiszentgyörgy és
Kovászna megye új címerét elfogadó tanácsosok, valamint a helyi hatóságok figyelmen
kívül hagyják a jelenlegi gazdasági, szociális és kulturális valóságot.   Magukat a román
civil közösség képviselõjének tartó aláírók szerint Sepsiszentgyörgy és Kovászna megye új
címerét elfogadó tanácsosok, valamint a helyi hatóságok figyelmen kívül hagyják a jelenlegi
gazdasági, szociális és kulturális valóságot. Többnyire azt kifogásolják, hogy mindkét címerbõl
hiányzanak a háromszéki románságra utaló elemek. Véleményük szerint a megyei és a
sepsiszentgyörgyi tanács tudatosan figyelmen kívül hagyja a megye lakosságának 25
százalékát alkotó román közösség igényeit (?). A sepsiszentgyörgyinél külön hangsúlyozzák:
elképesztõ, hogy miután a román szimbólumok nincsenek jelen, a címerben
Nagy-Magyarországra utaló revizionista szimbólumok fedezhetõk fel.  A kilenc román civil
szervezet vezetõi ugyanakkor amellett is állást foglalnak, hogy a megyeszékhelyi 1918.
December 1. sugárutat ne kereszteljék át más névre. Õk úgy vélik, a fõutca nevének
megváltoztatása közvetlen támadásként értelmezhetõ az állam és a román nemzeti ünnep
ellen. A liberális sepsiszentgyörgyi tanácsosok, a román civil közösség képviselõivel együtt több
fórumhoz is szándékoznak fordulni, köztük a Diszkriminációellenes Tanácshoz. Ioan Solomon
liberális tanácsos nemrég kifejtette, „a román tanácsosok szélmalom-harcot vívnak a
sepsiszentgyörgyi helyi tanácsban. A román közösséget is érintõ határozatok meghozatalában
egy szavunk sem lehet”.  György Ervin prefektus a nyílt levél kapcsán lapunknak elmondta, a
városcímer elfogadását szabályozó határozatot nem támadja meg, ugyanis már aláírta és
továbbküldte, az már minden hivatalos utat bejárt, tehát törvényessége kétségbe nem vonható.
Ami az 1918. December 1. utca egyik szakaszának Petõfi Sándor nevére való átkeresztelését
illeti, a kormánybiztos még nem tudja, mit fog tenni. Létezik egy végleges bírósági határozat,
amelyet Horia Grama prefektus idején hoztak, és amelyik az utcanév-módosítást megtiltja.
Ennek ismeretében György Ervin, mielõtt döntést hozna, szakértõkkel fog egyeztetni mind a
bírósági döntésrõl, mind a tanácshatározatról is. A Kovászna megye címerére vonatkozó
megyei tanácsi határozatot feltehetõen nem támadja meg a prefektus, de végleges döntést
csak a határozat áttanulmányozása után hoz. „A címertervezettel szemben én nem
fogalmazhatok meg kifogásokat, ugyanis nem vagyok heraldikai szakértõ” – hangsúlyozta
György Ervin, hozzátéve: mindkét címert pozitívan bírálták el a szakemberek.  Demeter János,
a Kovászna Megyei Tanács elnöke szerint a megye címere kapcsán az évek óta tartó vita már
abszurdum. A tanácselnök kiemelte, egy címer nem etnikai, hanem heraldikai elemeket
tartalmaz, hagyományokat hordoz. Tehát, nem magyar vagy román kérdésrõl van szó, egy
címer a világ minden táján a hagyományok tiszteletére épül. Demeter úgy véli, a román
tanácsosoknak is el kell ismerniük, hogy „a megyei tanács által múlt héten elfogadott címer
megfelel az elvárásoknak, messze jobb, mint a kommunista idõkben használt, amely két
krumplit és két fogaskereket ábrázolt”.  A történethez hozzátartozik: a román nemzetiségû
megyei tanácsosok nem szavazták meg a Kovászna megye címerét szabályozó
határozattervezetet.  Kiss Edit  
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